
Щ® свирим пред прекрасно
подготвени слушатели

След утринната репетиция 
на оркестъра се обърнах към 
Емил Симов е традиционния 
въпрос за българската и русей 
ската публика.

— Дирижирал съм коицер 
ти в много страни на света: 
от Полша и СССР л.о САЩ и 
Канада, но съм готов да т.вьр 
дя, чс българският слушател 
е сред нзй-нодплвените и най- 
емоционалните. Бих добавил, 
че. русенската публика следи 
с такова внимание произведе 
нията, които с? изпълняват, 
че на нас, музикантите, съвсем 
не е лесно. Ние трябва да да 
дем всичко, на което сме спо 
собни. Мисля, чз фестивалът 
„Мартенски музикални дни“ 
има вече голям международен 
престиж. Русе не е голям град, 
но в него има много и прзкрас 
но подготвени за сериозната 
музика слушатели, а това вече 
е сигурна база за фестивал 
като вашия.

— Маестро Симон, във Ва
шия град също се провежда 
голям . музикален фестивал. 
Какво бихте казали за него?
—„Музикалната есен на Клуж“ 

е ежегодни фестивал, който се 
провежда през м. октомври. 
Това е специализиран фестн 
вал. посветен на съвременното 
румънско музикално творчест 
во. В него се включват пре 
димно пови, неизпълнявани 
творби иа наши автори. Мно
го от тях, като изтъкнатите 
майстори Тибериу Олах, Ана- 
тол Виеру, Сигизмунд Тоду- 
ца, редовно носят за първо из 
пълненпе в Клуж своите по 
следни опуси.

— Познавате ли българска 
та симфонична музика?

— Да, познавам и ценя твор 
чеството на много от «изядени 
те български композитори, но 
за мен истинска изненада са 
творбите на по-младите. Сред 
тях бих посочил специално име 
то на Георги Минчев, един 
Изключително интересен автор. 
Докато вашите прекрасни пев 
цн и инструменталисти са по 
пулярни у нас и в Европа, 
то композиторите, главно по- 
младите все още нс са доста 
тъч но познати. Мисля, че много 
от тях заслужават да бъдат
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по-широко представени и пред 
чуждестранния музикален слу 
шател. Всички ние трябва вза 
имно да се опознаем. Затова 
ще ни помогнат и тези пре
красни фестивали.

Солистът на Клужката фил 
хармония заел, артист Щефан 
Руха, цигулар със световна 
известност, •* отдавна познат 
и на българската музикална 
публика.

— Когато дойда в Бълга
рия и по-точно в Русе, се чув 
ствувам (Като у дома си — 
заяви Щефан Руха, — като 
че ли не съм напускал Клуж. 
Всичко ми е така познато и 
близко тук — и концертните 
зали, и големите музиканти, и 
хората. Сърдечността на бъл 
гарите, тяхната любов към из 
куството и музиката винаги 
ще ме карат дя се връщам от 
ново в България, в чудесния 
Русе.

— Маестро Руха, какво бих 
те казали за румънската цм- 
гулкова школа?

— Имам? много добри цигу 
лари. Създадена на основата 
на френската и съветската ни
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гулкови школи, нашата школа 
се обогатява непрекъснато. 
Ето например в Клужката 
консерватория, където препо 
давам, сме в тясна връзка с 
Московската консерватория. 
Бях близък приятел на покой 
пия Ойстрах. Много получих 
от него като стил и метод. СЧ 
га моят млад талантлив ученик, 
който свири в оркестъра — Ан 
дрей Агоштои, наследява то
зи опит.

—- А за българската музи
кално-изпълнителска школа 
какво е Вашето мнение?

— Ценя много Емил Ками- 
ларов. С него сме приятели 
от първия международен кон 
ку-рс, в който участвувахме за 
адно — „Чайковски“ в Моск
ва. Тоза беше най-трудният 
ни конкурс. След него спече
лих седе „Енеску“ в Букурещ 
и „Маргарита Лонг“ и „Жак 
Тибо“ в Париж, но „Чайков
ски“ беше най-тежкия.

Ценя още Боян Лечев, мла 
дата Стойка Миланова. Обичам 
вашите прекрасни оперни пев 
ци, композитори.
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